

CMHC

PERSPECTIVE

Vol. 9 SPECIAL ISSUE

OTTAWA, CANADA

August, 1974

Danson appointed CMHC's new Minister



Photo — Gerald Campbell Studios

The Honourable Barnett J. Danson
MINISTER OF STATE FOR URBAN AFFAIRS

The appointment of BARNETT J. (BARNEY) DANSON as Minister of State for Urban Affairs brings into the Cabinet "a man who was considered one of the brightest prospects among backbenchers". So said the Montreal Gazette when the announcement was made of CMHC's new minister.

Mr. Danson has been Member of Parliament for York North, a greater Toronto riding, since 1968. From 1970 to 1972, he was parliamentary secretary to the Prime Minister. In this capacity, he accompanied Mr. Trudeau to the Commonwealth Conference in Singapore and to the USSR. He has also visited Pakistan, India, Indonesia, Ceylon and Iran.

Mr. Danson accompanied Premier Kosygin of the Soviet Union and Yugoslavia's President Tito on their tours of Canada in 1971. He has represented Canada at the Anglo-American Canadian Conference on Africa and was a delegate to the Interparliamentary Conference on European Cooperation and Security in Helsinki in 1973.

Our new minister has served on the standing committee on Finance, Trade and Economic Affairs and has been particularly involved in studies on inflation and tax reform. He has also been vice-chairman of the standing committee on External Affairs and National Defence.

Mr. Danson is Canadian co-chairman of the Canada/US Interparliamentary Group, an organization that involves members of both Houses of Congress and Parliament in discussions of Canada/US interest. He is also a member of the Canadian NATO Parliamentary Association.

Mr. Danson owns his own firm, Danson Corporation Limited, which manufactures and distributes production and processing equipment for the plastics industry. His business has involved extensive travel in Europe, the United States and the British West Indies. He now devotes his full time to politics.

Mr. Danson was born in Toronto in 1921 and educated at public and high schools in the Ontario capital. During the Second World War, he enlisted in the Queen's Own Rifles of Canada as a rifleman and was blinded in his left eye in France in 1944. He retired with the rank of lieutenant the following year because of his war injury.

"I like to speak my mind," Mr. Danson said after being sworn in as a Cabinet Minister. "I'm not going to be a quiet person. I hope to be thoughtful, but I'm going to be deadly serious about what I'm after which is to recognize the urban fact." By his own admission, Mr. Danson was the first to call for a tri-level conference that would bring together the federal government, the provinces and the cities. He did this in 1970.

In an editorial, The Globe and Mail said "the mercurial Mr. Danson will be interesting to watch in Urban Affairs". In a special article on our new minister, the Toronto newspaper added "Danson should add colour to the Cabinet. Barnett Danson is a name you'll be hearing. He is not unobtrusive."

Mr. Danson is married to the former Isobel Bull and they have four sons.

CMHC

PERSPECTIVE

Published monthly for employees of
CENTRAL MORTGAGE AND HOUSING CORPORATION

Miss Cecylia C. Podoski, Editor

Please address all contributions including business activities and Recreation Club and social items to the Editor, Information Division, Head Office.

SCHL

PERSPECTIVE

Vol 9 NUMÉRO SPÉCIAL

OTTAWA, CANADA

août, 1974

Barnett J. Danson

Nouveau responsable de la SCHL



Photo — Gerald Campbell Studios

Barnett J. Danson

Ministre d'Etat chargé des Affaires urbaines

Lors du remaniement ministériel du 8 août, M. Barnett Jerome Danson a été nommé ministre d'Etat chargé des Affaires urbaines, ministère dont relève la SCHL.

Député de York nord, dans la banlieue de Toronto, M. Danson est un personnage dont on n'avait pas beaucoup entendu parler jusqu'ici. Pourtant il siège aux Communes depuis 1968 et selon la presse, il serait un des plus brillants hommes politiques à occuper la banquette arrière du dernier Parlement.

Secrétaire parlementaire du premier ministre durant les années 1970-72, c'est en cette qualité qu'il a accompagné M. Trudeau à la conférence du Commonwealth, à Singapour en janvier 1971 et qu'il a visité le Pakistan, l'Inde, l'Indonésie, le Ceylan et l'Iran. C'est avec M. Trudeau qu'il s'est également rendu en URSS en mai 1971. A l'automne de la même année, il a accompagné à travers le pays, le premier ministre Kossyguine, de l'Union Soviétique, en octobre, et le président Tito, de Yougoslavie, en novembre, lors des visites de ces chefs d'Etat au Canada.

Réélu pour un second mandat en 1972, il a fait partie de nombreux comités permanents de la Chambre des communes tant en matières de Finances et de Commerce qu'en questions économiques, et s'est fait connaître pour ses apports dans les programmes d'étude sur l'inflation et sur les réformes fiscales.

Représentant canadien à la Conférence canadienne anglo-américaine sur les pays d'Afrique et délégué à la Conférence interparlementaire sur la coopération et la sécurité européennes d'Helsinki, M. Danson s'est distingué par sa compétence dans les affaires internationales.

Ses aptitudes particulières seront utilisées pleinement dans le domaine de l'habitation, un des problèmes les plus importants de l'heure.

Un article du quotidien torontois, le *Globe and Mail*, définit bien le nouveau ministre qui dirigera la Société: "Barnett Danson est un nom que vous entendrez souvent. Ce personnage ne reste pas dans l'ombre".

Natif de Toronto où il a fait ses études, M. Barnett Danson s'est enrôlé dans les Fusiliers de la Reine durant la deuxième guerre. Blessé en France en 1944 alors qu'il perd la vue d'un oeil, il est démobilisé l'année suivante et se joint à la maison Joseph B. Danson et Fils, courtiers en assurances. En 1950 il se lance dans l'industrie des plastiques et en 1953 devient propriétaire-fondateur de la firme Danson Corporation Ltd., de Scarborough. Ses nombreux voyages d'affaires le conduisent aux Etats-Unis, en Europe et aux Indes-occidentales. Il se consacre maintenant totalement à la politique.

Marié à Isobel Bull, de Londres, en Angleterre, le couple a quatre fils.

SCHL

PERSPECTIVE

Journal publié mensuellement pour les employés de
**LA SOCIÉTÉ CENTRALE D'HYPOTHÈQUES ET DE
LOGEMENT**



Rédactrice en chef: Lucille Tessier

Veuillez adresser vos articles rédigés en français ou toutes communications et suggestions relatives à la publication des textes français au rédacteur français de Perspective, Division de l'Information, au Siège social.

©1795-5 3